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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

Svar på skrivelsen Trygghetsskapande åtgärder i 
Spånga Centrum och utvärdering av 
övervakningskamerorna i Tensta och Hjulsta 

Förvaltningens förslag till beslut 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen Trygghetsskapande åtgärder 

i Spånga Centrum och utvärdering av övervakningskamerorna i 

Tensta och Hjulsta. 

 

   

Per Kjellander  Ditte Westin 

Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 

   

Sammanfattning 

Åsa Nilsson Söderström (L) har inkommit med en skrivelse vid 

nämndsammanträdet den 22 mars att till nämnden den 26 april 2018 

med följande yrkande: 

1. Att förvaltningen, i samarbete med polisen och andra 

trygghetsaktörer, ser över vilka effekter 

övervakningskamerorna i Tensta och Hjulsta har haft för 

brottsligheten i närområdet och i resten av stadsdelen, 

särskilt Spånga Centrum. 

2. Att förvaltningen till nästa nämnd återkommer med en 

redogörelse för vilka åtgärder man kommer att vidta de 

närmsta månaderna för att öka tryggheten och minska 

brottsligheten i Spånga Centrum. 

 

Förvaltningen har inhämtat information från polisen avseende 

vilken effekt övervakningskameror har. Den största 

brottsförebyggande effekten erhålls på platser där det begås många 

brott koncentrerat ett begränsat område. Utredningar har enbart 

kunnat drivas vidare tack vare bevisning genom film. 

 

Förvaltningen arrangerade en hearing för stadsdelsnämndens 

gruppledare för en presentation av kommande trygghetsarbete i 

stadsdelsområdet. Presentationen bifogas tjänsteutlåtandet. 
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Ärendet 

Åsa Nilsson Söderström (L) har inkommit med en skrivelse vid 

nämndsammanträdet den 22 mars att till nämnden den 26 april 2018 

med följande yrkande: 

1. Att förvaltningen, i samarbete med polisen och andra 

trygghetsaktörer, ser över vilka effekter 

övervakningskamerorna i Tensta och Hjulsta har haft för 

brottsligheten i närområdet och i resten av stadsdelen, 

särskilt Spånga Centrum. 

2. Att förvaltningen till nästa nämnd återkommer med en 

redogörelse för vilka åtgärder man kommer att vidta de 

närmsta månaderna för att öka tryggheten och minska 

brottsligheten i Spånga Centrum. 

Ärendets beredning 

Ärendet är berett vid avdelningen stadsdelsutveckling. 

I beredningen har jämställdhetsperspektivet beaktats. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen arrangerade en hearing för stadsdelsnämndens 

gruppledare för en presentation av kommande trygghetsarbete i 

stadsdelsområdet. Presentationen bifogas tjänsteutlåtandet. 

 

Beträffande övervakningskamerornas effekt  kan förvaltningen 

endast lämna en redogörelse för detta avseende Tensta, eftersom det 

inte monterats upp övervakningskameror i Hjulsta. Förvaltningen 

har inhämtat information från polisen avseende 

övervakningskameror. Den största brottsförebyggande effekten 

erhålls på platser där det begås många brott koncentrerat på en plats 

eller ett begränsat område som exempelvis Tensta. För brott som 

sker i affekt, brott som är oplanerade, har kameror oftast liten eller 

ingen brottsförebyggande effekt. Det finns dock inte tillräckligt med 

forskning ännu i Sverige gällande effekter vid kameraövervakning. 

Många brott har fångats på film och över 100 ärenden har enbart 

kunnat drivas vidare tack vare bevisning genom film sedan 

kamereraövervakningen infördes i Järva. I områden där många 

boende inte är benägna att delta i rättsprocessen hjälper 

kameraövervakning för att styrka brott och bevis i brist på vittnen. 

 

Förflyttning av kriminalitet sker alltid till viss del när polisen jobbar 

intensivt på en plats, ïbland kan förflyttningen i sig vara ett av 

målen. Med förflyttning sker alltid en markant försvagning av 

brottsligheten. I Järvaområdet har narkotikaförsäljningen till viss 
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del flyttat från centrumkärnan till intilliggande innergårdar och 

trapphus. Därför polisen intensifierat sitt arbete på dessa platser och 

mot de personer som är aktuella i sammanhanget. 

 

Spånga Centrum har uppmärksammats en del senaste halvåret och 

polisen fokuserar på området. Det polisen kan konstatera är att det 

fortfarande inte är cementerad kriminalitet utan brottsligheten 

varierar stort vad gäller brottstyp, platser, tidpunkter, 

gärningspersoner samt brottsoffer. Därmed bedömer polisen inte att 

kameraövervakning är den bästa åtgärden för att lösa problematiken 

i Spånga. Spånga Centrum är dock en av de platser som polisen ser 

över för eventuell framtida kameraövervakning. 

 

I ett jämställdhetsperspektiv är kvinnor en grupp som, i högre andel 

än män, upplever mer otrygghet. Därför är det särskilt viktigt att 

prioritera trygghetsskapande åtgärder som leder till en ökad 

trygghet för kvinnor 

 

 

Bilagor 

1. Skrivelse 

2. Presentation från hearing den 20 april 

 


